
Folketingets Sundhedsudvalg har den 5. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 4 (L 45) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 4:
’’Ministeren bedes oplyse, hvor mange hormonbehandlinger, en kvinde med 
ægløsningsforstyrrelser i dag anbefales i det offentlige sundhedsvæsen, inden 
kvinden anbefales kunstig befrugtning, endvidere bedes ministeren oplyse, om 
regeringen regner med, at antallet af hormonbehandlinger vil stige som følge 
af indførelse af brugerbetaling for kunstig befrugtning.”

Svar:
I anledning af spørgsmålet har jeg indhentet nedenstående udtalelse fra 
Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til:

”Der er faglig international konsensus om, at 6 behandlingscykli som hovedre-
gel bør forsøges hos denne gruppe kvinder, før behandling med IVF/ICSI bør 
tilbydes. Dette er som hovedregel også i overensstemmelse med praksis her-
hjemme. Den brede faglige konsensus i dette spørgsmål, som ikke knytter sig 
specielt til traditionen for vederlagsfri behandling i Danmark, tilsiger ikke, efter 
en sundhedsfaglig vurdering, at forvente en væsentlig stigning.”
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